

Утверждено к печати РИСО ИВ РАН
Approved for print by the Publishing Editorial Council of IOS RAS

Редакционная коллегия: А. Ю. Скаков (отв. ред.), И. В. Скакова (ред.)
Editorial staff: A. Yu. Skakov (managing editor), I. V. Skakova (editor)

Рецензенты: д.и.н. А. К. Аликберов, к.и.н. В. О. Бобровников
Readers: A. K. Alikberov, Dr. of Hist. Sci., V. O. Bobrovnikov, Cand. of Hist. Sci.

ALLON. К 60-летию заслуженного деятеля науки РЮО профессора Ю. А. Дзиццойты: Коллективная монография (Москва, 2021 г.; Цхинвал, 2021 г.). Коллективная монография / отв. ред. А. Ю. Скаков, И. В. Скакова. — М.: ИВ РАН, 2021. — 206 с., ил.

ALLON. On the occasion of the 60th anniversary of the Honored Scientist of the Republic of South Ossetia, Professor Yu. A. Dzitstsoyты: Collective monograph (Moscow, 2021; Tskhinval, 2021). Collective monograph / Eds. A. Yu. Skakov, I. V. Skakova. — Moscow: Institute of Oriental Studies RAS, 2021. — 206 p., ill.

Коллективная монография, посвященная известному осетинскому ученому, филологу, историку и лингвисту Юрию Дзиццойты и приуроченная к его юбилею, включает главы по широкой тематике, охватывающей как вопросы изучения Нартовского эпоса, этимологии, топонимии, так и историческую проблематику. В отдельных главах монографии рассматривается мифология древнего населения Кавказа и Евразии. Кроме того затрагиваются вопросы истории Кавказа в эпоху средневековья, а также средневекового искусства этого региона в увязке с мифологическими и дохристианскими мотивами.

The collective monograph, dedicated to the famous Ossetian scientist, philologist, historian and linguist Yuri Dzitstsoyты and timed to coincide with his anniversary, includes the chapters on a wide range of topics, covering both the study of the Nart epic, etymology, toponymy, and historical problems. A number of the chapters in the collective monograph are devoted to the mythology of the ancient population of the Caucasus and Eurasia, as well as to the history of the Caucasus in the Middle Ages, and also to medieval art of this region in conjunction with mythological and pre-Christian motives.

На обложке: М. Туганов «Дзлау на оленях» из серии иллюстраций к Нартовскому эпосу, фрагмент
Cover: M. Tuganov "Dzlaou na Reindeer" from a series of illustrations to the Nart epic, fragment

- © ФГБУН ИВ РАН, 2021
Institute of Oriental Studies RAS, 2021
- © Юго-Осетинский Государственный университет им. А. А. Тибилова, 2021
South Ossetian State University named after A. A. Tibilov, 2021
- © Авторы статей
(фамилии выделены в содержании), 2021
Authors of the papers
(the names noted in the contents), 2021